

# Referat 8. okt. 2017

---

## Formalia:

- Valg af ordstyrer: Allan valgt
- Sindsrobøn
- Præsentationsrunde og afbud:  
Tilstede: Allan, Erik(GSS næver alone+litteraturansvarlig), Kris(GSR frihedens forum), Alice(GSR clean og frisindet), Kim, Sherry, Ejvind(GSR lørdagsgruppen+sekretær), Jane(GSR en dag ad gangen), Mogens(GSR frihedsgruppen), Henrik(GSR en ny start), Brian(GSS de frie fugle)  
Afbud: Lars M.(kasserer)
- Velkommen til nye: Ingen
- Oplæsning af Koncepter og Traditioner
- Bemærkninger/godkendelse af beslutningslog fra sidste møde og dagens dagorden: Ingen bemærkninger til referat og beslutningslog. På dagsordenen udgår punktet om opdatering af unitydagsdrejebog. Der tilføjes et punkt om nedsættelse af udvalg til planlægning af servicekonference 2018.

## Traditionsworkshop 9. tradition:

afholdt.

## Rapportering!

### Fra grupperne:

- En ny start, Haslev: Henrik er valgt som GSR. Gruppen ønsker opbakning.
- En dag ad gangen, Roskilde: Ikke det store at berette, det går.
- Clean og frisindet, Vordingborg: Jyderup-mødet (i fængslet) mangler opbakning. Er lukningstruet.
- Næver alone, Næstved: pæn tilfredshed med møderne. Der bliver delt meget om glæden ved trinarbejde. Trods mødets store størrelse er der stille under mødet. Der udvises respekt for den der deler eller læser op. Gruppen håber meget at vi snart får en OSR.
- Vita nova, Holbæk: gruppen fungerer udmærket, dog mangler vi endnu engang servicekræfter. God gruppe. Punktlig. Vi deler om styrke, håb og erfaring.
- Lørdagsgruppen, Ringsted: Møderne er stærke med masser af delt bedring og trin. Der udtales af enkelte medlemmer kritik af OSK for bla.a. svært gennemskuelige regnskaber. Måske også at OSK lever for sig selv og ikke for grupperne. Nyt mødested fra den 30/9: Cafe Dagmar, Kirkens korshær i kælderen, Sct. Knudsgade 3, 4100 Ringsted. Adgang enten gennem butikken eller bagom.
- Frihedsgruppen, Nykøbing Falster: møder kører ok-leder ihærdigt efter ny bolig, ikke let i Nykøbing F. Stræber efter at holde et midnatsmøde søndag den 24.december. Har indsigelser overfor RSK budgettet der er sendt ud. Håber at vores stemme kan komme videre.
- Frihedens forum, Sorø: møderne går godt. Vi ønsker konsensusworkshop hurtigt!

### Fra betroede tjenere:

- Kasserer: kontantbeholdning: 4323 kr. Bankindestående: 15 745,50 kr.
- Litteraturansvarlig: De varer vores litteraturansvarlige har bestilt er i restance da de afventer stepworking-guiden. Forventet at komme i slutningen af måneden.

### Fra stående udvalg:

- Konsensus-udvalg: De foreslår at workshoppen erstatter OSK-mødet i december. Input til udformning og indhold modtages med glæde. Af spørgsmål der bør afklares er definition af konsensus. Hvornår er

"veto"/stopklods acceptabelt? Og hvordan kommer vi videre derfra? Hvordan er forholdet mellem "veto" og gruppesamvittighed?

### Præsentation af kandidater til ledige poster og service-CV

- Alice som OSR  
En dag ad gangen siger nej til Alice på grund af manglende erfaring i OSK og upræcist CV. Næver alone har stadig svært med at sige ja til en OSR-kandidat fra clean og frisindet og vil derfor gerne høre om Alice som OSR vil holde fast ved 5. udgave af Basic Text og de gamle oplæsninger, første udgaven af Bare for i dag og hvordan hun står ift. lydbogen som er 6. udgave af basic text. Alice fortæller at hendes CV rigtignok var stykket sammen efter bedste evne fra hukommelsen, at hun udover at have været kasserer i OSK også har deltaget i OSK-møderne da hun var HI-formand. Alice mener at hun kan formå at være budbringer mellem OSK og RSK og at hun har vist at hun kan skille sin egen holdning fra OSK's holdning.
- Ordstyrer: der er ikke nogen der har meldt sit kandidatur.

### Delingssession:

- Lørdagsgruppen udtrykte at de ønskede en mere gennemsigtig regnskabsopstilling, som kan forstås uden mundtlige kommentarer og også af dem der møder det med mistillid. RSK's kasserer (Mogens) står til rådighed for alle OSK'er for hjælp til opstilling.
- Konsensus-workshop: Hvordan er forholdet mellem en gruppes beslutning/autonomi og OSK-gruppesamvittigheden? Vil gerne have viden om begrebet konsensus, definition. Kan vi vedtage at konsensus er opnået ved eksempelvis 80 %? Hvordan kommer vi videre hvis ikke vi opnår konsensus? Hvordan forholder traditionerne sig til konsensus?  
Kan Ejvind og Mogens stå for indledning? En indleder udenfor OSK kan lettere opfattes som upartisk. Kan vi helt undvære et OSK-møde? Hvad med litteratur? Andet? Forslag om at vi holder et hurtigt OSK-møde og derefter workshop? Afholder det de menige gruppemedlemmer i at deltage i workshoppen?
- Ordstyrer. Øv for at vi ikke har en fast ordstyrer. Vigtigt at ordstyreren kender jargon mm ved OSK-møderne. Det er vigtigt at ordstyreren kan (prøve) at skille delingssession og beslutningssession. Det blev foreslået at vi indtil videre sørgede for at vælge ordstyrer til næste møde ved afslutningen af dagens møde.

### Beslutningssessionen:

- Forslag fra delingssessionen  
-Ordstyrer: indtil vi har fundet fast ordstyrer vælger vi næste mødes ordstyrer ved afslutningen af det aktuelle møde. Vedtaget. Mogens blev valgt som ordstyrer ved næste møde.  
-Alice som OSR: Det besluttedes at vi efter vores snak om betænkelighederne ved Alice, tager en fornyet snak i grupperne og behandler sagen igen på næste OSK-møde.  
-erstat december OSK-mødet med konsensusworkshop: Vi blev enige om at afholde OSK-møde fra kl. 10 til 11 og workshop fra kl 11. Konsensusudvalget finder et sted der kan rumme flere mennesker end der er plads til i Kornbakken.

### Meddelelser:

Ting der skal med ud til grupperne

- Næste års Unitydag. Hvis unitydagen skal blive til noget skal OSK kunne vælge formand for unitydagsudvalget på mødet i november. Er der ingen kandidater bliver der ikke unitydag. Kasserer skal kunne vælges på decembermødet. Budget fremlægges i januar.
- Oplys om at Jyderupmødet trænger voldsomt til opbakning.
- Tag en snak om hvorvidt vores snak om Alice som OSR ændrer noget i forhold til jeres tidligere beslutning.

- Servicekonference 2018. Vores område har forpligtet os til at stå for den praktiske del af afholdelsen af den landsdækkende servicekonference i starten af 2018. Vi skal derfor have fat i servicekræfter. Formand skal kunne vælges på OSK-mødet i november.
- RSK's budget oplæg er et punkt på RSK-mødet i november. Hvis vi får valgt en OSR på næste møde har vi mulighed for at få synspunkter med. Så tag en snak om det.

#### Næste møde:

Afholdes på Kornbakken søndag den 5. november kl 10.

| Serviceposter i OSK:             |                       |
|----------------------------------|-----------------------|
| <b>Betroede tjenere:</b>         |                       |
| Ordstyrer                        | LEDIG                 |
| Litteratur ansvarlig             | På valg i januar 2017 |
| Kasserer                         | På valg i januar 2017 |
| OSR                              | LEDIG                 |
| OSS                              | LEDIG                 |
| Sekretær                         | På valg i januar 2017 |
| <b>Underudvalgsformænd:</b>      |                       |
| Offentlig Information (OI)       | (LEDIG)               |
| Hospitaler & Institutioner (H&I) | (LEDIG)               |
| Helpline ansvarlig               | På valg i august 2018 |